
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 18 

от заседание, състояло се на  01.03.2006 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: доц. д-р Лилия Райчева, доц. д-р Маргарита Пешева,  Мария 
Стефанова, проф. Марко Семов. д-р Райна Николова, Райчо Райков, Стефан Димитров, 
Тома Иванов.
ОТСЪСТВАЛИ: Юлиана Тончева.

ДНЕВЕН РЕД:

1. Избор на Председател и на Изпълнителен секретар на СЕМ.

ПЕТО  ЗАСЕДАНИЕ

Начало  на  заседанието  11,50  часа,  водено  от  Райчо  Райков,  Председател  на  СЕМ, 
протоколист Михаела Йоргова.

Райчо  Райков  откри  петото  по  ред  заседание  и  даде  думата  на  съветниците  за 
изказвания и предложения .
Тома Иванов официално си подаде оставката като изпълнителен секретар – убеден е, 
че е редно, освен председател, да бъде избран и нов изпълнителен секретар, който да 
работи в тандем с председателя (както той е работил с г-н Райков), да бъде в помощ при 
организацията  на  административните  процеси  в  Съвета.  След  като  СЕМ  избере 
председател,  по  негово  предложение  следва  да  проведе  и  избор  на  временно 
изпълняващ изпълнителен секретар.
Стефан  Димитров  подкрепи  предложението  СЕМ  да  избере  на  това  заседание  и 
временно  изпълняващ  длъжността  изпълнителен  секретар.  Следвайки  логиката  на 
СЕМ, Съветът не би трябвало да лишава новите членове, които ще дойдат в Съвета, от 
избор и на изпълнителен секретар.
Райчо Райков  отбеляза,  че този аргумент на Стефан Димитров  е в подкрепа и на 
тезата на доц. Пешева, която споделят повечето колеги, включително и той. Г-н Райков 
припомни, че когато колегите му са го избрали за временно изпълняващ длъжността 
председател (на 27.11.2003 г.)  Тома Иванов също е избран за временно изпълняващ 
длъжността  изпълнителен секретар.  Когато Съветът е  попълнен с  д-р Николова и  с 
проф. Семов, не се е налагало да се подават оставки – СЕМ е заседавал и е избирал. 
Сега ситуацията е по-неприятна и по-различна. 
Лилия  Райчева  предложи  колегата,  който  бъде  избран  за  временно  изпълняващ 
длъжността  председател,  да  бъде инициатор  и  той  да  предложи дали  днес  СЕМ да 
избира длъжността временно изпълняващ изпълнителен секретар, или това да стане на 
следващото заседание – в понеделник (06.03.2006 г.).
Райчо Райков даде думата на колегите,  които да направят предложения за избор на 
временно изпълняващ длъжността председател на СЕМ.
Маргарита Пешева, вносител на становище и отстояваща тезата, че Съветът следва да 
избере длъжността изпълняващ длъжността председател на СЕМ, предлага г-н Райчо 
Райков.  Счита,  че  това  е  най-разумното  предложение;  счита  че  това  е  и  правилно 
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предложение  той  да  продължава  да  изпълнява  задълженията  си  до  попълване  на 
обновения състав, когато ще се проведе същинския избор.
Лилия Райчева  косвено е направила едно предложение,  когато СЕМ е гласувал за 
реален  председател,  към Райна  Николова –  да  не  оттегля  кандидатурата  си.  Затова 
мисли, че е добре и тя да бъде включена в номинираните за изпълняващ длъжността 
председател.  Предложението  прави не  случайно  –  мислила е  за  някои критерии,  на 
които би искала хората, които се занимават по-усърдно с управлението на Съвета, да 
отговарят.  Разпределила  е  в  4  точки  тези  критерии:  биографични  данни  на  самия 
кандидат,  неговата  експертност,  независимост,  свършена  работа  в  Съвета,  както  и 
визия за това, какво ще прави в Съвета в следващия период (все пак не се знае кога ще 
бъдат избрани новите членове). За нея няма категоричен кандидат, който да покрива 
нейните виждания максимално за тези 4 критерия, но й се струва, че доста аргументи 
могат да се приведат в работата на Райна Николова, в експертност към Съвета и затова 
смята, че тя ще бъде полезна.
Райна Николова  изказа благодарност на Лилия Райчева за добрите думи, казани за 
нея, но си прави отвод. Вече е казала, че няма да участва в тази надпревара за временно 
изпълняващ  длъжността.  Подкрепя  предложението  на  Лилия  Райчева  временно 
изпълняващият  длъжността  да  запознае  Съвета  с  това,  което  ще  предприеме  оттук 
нататък във времето като председател на СЕМ. Не е голям оптимист по отношение на 
времето.
Тома Иванов вече е изразявал мнението си – и при предишния избор, а ще каже и сега. 
Всеки един от съветниците, който е избран за член на СЕМ, би могъл и отговаря на 
всички  критерии  да  бъде  председател.  Не  случайно  в  новата  редакция  на  закона  е 
предвидено мандатът да бъде едногодишен; той да не отличава нито по заплата, нито 
по някакви други външни, материални белези и стимули, т.е. да има възможност всеки 
един от членовете през мандата,  през който е член на СЕМ, да бъде и председател. 
Подкрепя предложението на доц. Пешева Съветът да гласува за временно изпълняващ 
длъжността за г-н Райков, за да може той “да си изпие горчивата чаша докрай”. Когато 
постъпят новите членове, той следва да си направи отчет, да изложи и концепцията – 
тогава те могат да го изберат, могат и да не го преизберат. Това вече е воля на новия 
пълен състав на СЕМ. Поддържа предложението на доц. Пешева и предлага, ако няма 
други предложения (д-р Николова си е  направила отвод),  Съветът да пристъпи към 
гласуване.
Марко Семов изтъкна следния аргумент преди Съветът да пристъпи към гласуването. 
Струва му се, че има един аргумент, който СЕМ трябва да вземе под внимание. При 
сътресенията, които в момента “друсат държавата”, една такава рязка промяна – на нов 
временно изпълняващ длъжността  председател,  ще доведат неизбежно до промяна в 
съотношенията на структурата на Съвета. Не е добре да се “раздрусва клонът, който и 
без това е раздрусан”. Затова предложението на проф. Семов е Райчо Райков да остане 
председател до момента, в който влязат новите трима души – не знае кога това ще стане 
(има достатъчно конфликти и затруднения около избора на един единствен човек, което 
показва хала на държавата в момента). Според проф. Семов Съветът ще бъде разбран, 
ако не прави резки движения в момента, а продължи докато се събере пълния състав, 
когато да вземе кардиналното решение. Подкрепя предложението СЕМ да преизбере 
Райчо Райков за временно изпълняващ длъжността председател.
Мария Стефанова допълни предложението – в решението на СЕМ да бъде записано, 
че  СЕМ  избира  длъжността  изпълняващ  председател  на  СЕМ  до  попълване 
състава на Съвета с новите трима члена. 
Райчо Райков даде думата на колегите за други предложения. 
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Други предложения не бяха направени и преди да подложи на гласуване единственото 
предложение, Райчо Райков отбеляза (по-специално се обърна към доц. Райчева), че не 
може да приеме израза “управление на Съвета”. Може да се управлява всичко, освен 
Съвета. Съветът е един отбор, един тим. Общо взето, подчертава, че държи на отбора; 
никога не го е предал. По отношение на предложението на Лилия Райчева да чуе за 
намерения  и  виждания,  неведнъж  е  отбелязвал  непосредствените  задачи,  които 
предстоят. Приоритетите са били записани в отчета и правилно са били преподредени 
от  съветниците.  Райчо  Райков  запозна  Съвета  с  най-непосредствените  предстоящи 
работи – ремонта на шести етаж, както и предприетите действия в тази насока. Не е 
убеден, че новите членове, които ще дойдат в СЕМ, независимо от техните качества 
(които  в  никакъв  случай  не  омаловажава),  ще  бъдат  наясно  със  спецификата  на 
работата в СЕМ. Тези хора ще донесат един нов поглед, който сигурно ще коригира 
отношението на СЕМ и сигурно ще го обогати. Би се радвал, ако се върнат членовете,  
които са били в СЕМ, защото, както някой колега е казал наскоро: “няма техникум; 
няма институт за регулатори”. С това Райчо Райков приключи изказването си. 
Преди  Съветът  да  пристъпи  към  гласуване,  проф.  Семов  призова  съветниците 
максимално да спестят на Съвета клюки по медиите, а това може да стане първо, като 
никой не разгласява броя на гласувалите “за” и “против” и т.н. кандидатурата на д-р 
Николова. Райна Николова не е човек, който трябва да бъде компрометиран по този 
начин  пред  обществото.  Това  задължително  моли  да  не  се  коментира!  Второ  – 
призовава аргументът на СЕМ да бъде единственият: СЕМ не е преминал към избор на 
председател  и  не  е  гласувал  избор  на  председател,  а  удължава  срока  с  временно 
изпълняващ на досегашния председател, за да изчака, чувствайки морално задължение, 
появата на останалите и да гласува в пълен състав, за да вземе предвид и тяхната воля. 
Проф. Семов е убеден, че тази трябва да бъде позицията на СЕМ. Всичко останали ще 
бъдат клюки, приказки, осмивания, от които не се нуждае Съветът. 
Други  изказвания  и  предложения  не  бяха  направени  и  Райчо  Райков  подложи  на 
гласуване предложението на доц. Пешева.
СЕМ  гласува  с  шест  гласа  “за”  и  два  гласа  “въздържали  се”(Лилия  Райчева, 
Райна  Николова)  за  Райчо  Райков  за  временно  изпълняващ  длъжността 
председател на СЕМ. 
След   проведеното  гласуване  Райчо  Райков  направи  предложение  за  временно 
изпълняващ длъжността изпълнителен секретар Мария Стефанова, която отговаря за 
проекта по програма ФАР. Отправи молба към Мария Стефанова да не си прави отвод, 
още повече имайки предвид огромната работа, която предстои.
СЕМ гласува с  шест  гласа  “за” и два гласа  “въздържали се” (Лилия Райчева, 
Райна  Николова)  Мария  Стефанова  за  временно  изпълняващ  длъжността 
изпълнителен секретар на СЕМ. 
Марко Семов отбеляза за протокола, че раздялата с Тома Иванов ще бъде болезнена. С 
неговото отпадане СЕМ губи изключително подготвен човек и наистина съжалява, че 
се  разделя  с  него.  Проф.  Семов  заяви,  че  СЕМ  дължи  много  благодарност,  много 
приятелство на Тома Иванов.
Тома Иванов изказа благодарност за казаното и увери Съвета, че ще продължава да 
идва на заседанията на СЕМ. Каза също, че няма самочувствието на незаменим – всеки 
един е неповторим, но незаменими няма. 
Маргарита Пешева още един път отбеляза за протокола, че много държи и оценява д-
р  Николова.  Наистина  се  отнася  с  респект  към  нейната  кандидатура  и  към 
професионалните  й  качества.  Също  искрено  съжалява  за  Тома  Иванов,  че  няма  да 
работят заедно. Работили са добре и винаги е ценяла изключителната дипломатичност 
на Тома Иванов, умението му да преодолява конфликтите,  да не ги създава – нещо, 
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което не всички умеят. Цени умението му да бъде много прагматичен и много точен; да 
има много вярна преценка за нещата и големия му практически опит. На нея лично, 
където и да е,той ще й липсва.

Райчо Райков закри петото заседание, на което Съветът избра временно изпълняващ 
длъжността  председател на  СЕМ и временно изпълняващ изпълнителен  секретар  на 
СЕМ, след което в залата бяха поканени чакащите журналисти от различни медии.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Лилия Райчева Маргарита Пешева
  ................. ..................

Мария Стефанова Марко Семов
  .....................  

Райна Николова Стефан Димитров
 ..................   .................... 

Тома Иванов              ..................... ЮлианаТончева   отсъства
Райчо Райков 
Председател 
   на СЕМ

  ...................
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